BALADNA Q.P.S.C.



بلحنا ش.م.ع.ق.

BALADNA LEADS QATAR'S FOOD INDUSTRY SECTOR WITH 82.47% IN-COUNTRY VALUE SCORE



Baladna Food Industries, a subsidiary of Baladna Q.P.S.C., has achieved a major milestone by securing an In-Country Value (ICV) certification score of 82.47% under Qatar's "Tawteen" program, a national initiative aimed at localizing supply chains and maximizing economic value within the country.

This outstanding ICV score places Baladna at the forefront of Qatar's food industry in terms of local value creation, underscoring the alignment of its operational strategies with the objectives of the ICV program. The score reflects Baladna's high domestic expenditure on local procurement, workforce training, and investment in fixed assets.

A high ICV score offers tangible advantages in publicsector procurement, as companies with stronger local value creation receive preferential consideration in government tenders. This positions Baladna as a strategic partner for national projects and government-led initiatives.

The achievement comes as Baladna continues to demonstrate strong operational performance and accelerated regional and international expansion. The company recently signed preliminary agreements for the first phase of an integrated agro-industrial project in Algeria, established a subsidiary in Egypt to boost operational efficiency, and secured board approval for a comprehensive industrial venture in Syria.

Marek Warzywoda, Group Chief Executive Officer, commented on the achievement:

"Baladna is proud to be a leading Qatari company in the food industry with such a high ICV score. This reflects the diversity of the national economy and its growing ability to meet the demands of large-scale industrial projects in critical sectors such as food and dairy. We remain committed to expanding the localization of our supply chains and contributing to driving local investment, in line with Qatar National Vision 2030."

ICV, or In-Country Value, refers to the economic value retained within the country through local business operations and spending. It is calculated through a standardized formula that assesses qualifying local costs as a percentage of total expenditure. The key components include local procurement, human capital development, supplier enhancement, and fixed assets investments.





متصدرة قطـاع الصناعـات الغذائيــة بلدنـا تسـجل 82.47% نسـبة القيمـة المحليــة ICV



حصلت شركة بلدنا للصناعات الغذائية، التابعة لشركة بلدنا ش.م.ع.ق. على شهادة تصديق القيمـة المحليـة ICV بنسـبة 82.47% ضمـن برنامـج تـوطين، وهـو مبـادرة وطنية تهـدف إلى خلـق فرص اسـتثماربة محليـة وتعزبـز القيمـة الاقتصاديـة المضافـة داخـل الدولـة مـن خلال توطين سلاسـل التوربد.

تؤشر نسبة القيمـة المحليـة التي تصـدرت بهـا بلدنـا قطـاع الصناعـات الغذائيـة إلى انســاق السياســات التشـغيلية للشركـة مـع أهــداف برنامج القيمـة المحليـة VCI، لاســيما في معــدلات إنفاق الشركة داخــل الدولة علـى المشتربـات المحليـة، تدربب الكـوادر، والاســتثمارات الرأســمالية.

تسهم نسبة القيمة المحلية في تعزبز تنافسية شركة بلدنا لاسيما في الحصول على العطاءات الحكومية، حبث بوفر برنامح القيمة المحلية أفضلية لـلشركات ذات النسب المرتفعة في التقييم التجاري للعـروض المالية، الأمـر الـذي يدعـم دور بلدنا كشربـك في المشروعات والمبـادرات الحكومية.

وباتي هذا الإنجاز منسجماً مع قوة الأداء التشغيلي للشركة وتقدّمها في التوسّع الإقليمي والـدولي، حيث وقّعت بلدنا عقودًا أوليـة للمرحلة الأولى مـن مشروعها الزراعي-الصناعي المتكامل في الجزائـر، كما وافقت على تأسيس شركة في مصر لتعزبـز الكفاءة التشغيلية، وحصلـت على

موافقة مجلس الإدارة للـمُضيّ قدمًا في مشروع صناعي متكامـل في الجمهورية العربية السـورية.

وقد عقب ماربك وارزبفودا, الرئيس التنفيذي للمجموعة - لشركة بلدنا على تحقيق تلك النسبة اللافتة، قائلاً: "شركة بلدنا فخورة بأن تكون في طليعة الشركات القطربة على مؤشر القيمة المحلية، ما يعكس تنوع الاقتصاد الوطني وقدرته المتنامية على تلبية متطلبات التوربد للمشروعات الصناعية الضخمة في قطاعات حيوبة مثل الصناعات الغذائية والألبان ومنتجائها. نحن ملتزمون بالتوسع في توطين سلاسل التوربد والحفاظ على وتيرة إسهام متصاعدة في دعم وتنشيط الاستثمارات المحلية وتعزبز القيمة المضافة للاقتصاد الوطني من مشاربعنا، بما يتسق مع الرؤبة الوطنية للدولة 2030".

يذكر أن القيمة المحلية هي القيمة الاقتصادية المضافة من العمليات التجاربة المحلية والإنفاق داخل الدولة، وتُقاس باستخدام معادلة حسابية توضح مقدار الإنفاق على التكاليف المحلية المؤهلة من مجموع إجمالي الإنفاق. وتقيس هذه المعادلة الحسابية على وجه التحديد حجم المساهمة المقدمة من المشتربات المحلية وتطوبر القدرات البشربة وتطوبر الموردين المحليين وخلق استثمارات رأسمالية.